

## PhD Workshop Conference Sport & Sustainability

## PhD-Workshop Tagung Sport & Nachhaltigkeit

4th Sustainable Sports Symposium  
Jahrestagung des Arbeitskreis Sportökonomie  
Jahrestagung der dvs-Sektion Sportsoziologie

In the run-up to the Sport & Sustainability conference, the Institute of Sport Science at the University of Bern, in cooperation with the think tank sportainable, the Sports Economics Working Group and the dvs Section for Sports Sociology, is organising a PhD workshop on 7 and 8 April 2026.

The workshop is open to sports scientists from the dvs sections and the think tank sportainable. Sports scientists who are interested in the conference topic are also welcome to attend. The workshop is primarily aimed at doctoral students who are working on a thesis and are looking for interdisciplinary and intradisciplinary exchange with other doctoral students and experienced mentors.

Participation in the workshop is also possible without presenting your own work. Participants who do not (yet) have their own research topic can benefit from the work of others.

### Programme

The academic programme includes parallel sessions and keynote speeches. In the parallel sessions, doctoral students present their theses in small groups organised by topic and receive advice from other doctoral students and mentors. The keynote speeches cover topics relevant to doctoral students in the field of sports science research.

In addition to the programme content, there will be plenty of time for informal exchanges

Im Vorfeld der Tagung Sport & Nachhaltigkeit organisiert das Institut für Sportwissenschaft der Universität Bern in Kooperation mit der Denkfabrik sportainable, dem Arbeitskreis Sportökonomie und der dvs-Sektion Sportsoziologie am 7. und 8. April 2026 einen PhD-Workshop.

Der Workshop ist für Sportwissenschaftler:innen der dvs-Sektionen sowie der Denkfabrik sportainable zugänglich. Gerne sind auch Sportwissenschaftler:innen zugelassen, die sich dem Tagungsthema zuordnen. Zielgruppe des Workshops sind primär Promovierende, die mit einer Qualifikationsarbeit befasst sind und den inter- und intradisziplinären Austausch mit anderen Promovierenden sowie erfahrenen Mentor:innen suchen.

Die Teilnahme am Workshop ist grundsätzlich auch möglich, wenn keine eigene Arbeit vorge stellt wird. Teilnehmende, die (noch) kein eigenes Thema haben, können dabei von der Arbeit der anderen profitieren.

### Programm

Das wissenschaftliche Programm umfasst Parallel Sessions sowie Impuls vorträge. In den Parallel Sessions stellen Promovierende in themenspezifischen Kleingruppen ihre Qualifikationsarbeit vor und werden von den anderen Promovierenden sowie Mentor:innen beraten. Die Impuls vorträge umfassen für Promovierende relevante Themen der sportwissenschaftlichen Forschung.

Neben dem inhaltlichen Programm besteht im Rahmen von Kaffeepausen, sozialen sowie sportlichen Aktivitäten und einem gemeinsamen

during coffee breaks, social and sporting activities, and a joint dinner.

## Registration

The workshop has a capacity for approximately 25 participants (registrations with presentations in the workshop will be given priority). Registration takes place via Conftool as part of the conference registration process. Registration only becomes binding once the conference registration has been confirmed by the organisers.

Registrations will be accepted until the early bird registration deadline for the conference (15 February 2026). After this date, all registered participants will be contacted and further information will be provided and requested.

Participation in the workshop is free of charge for conference participants.

All participants have the option of staying at the [Bern Youth Hostel](#) (in rooms for 2 or 4 people). The cost is CHF 88 per night (double room) or CHF 70 per night (quadruple room), excluding the tourist tax (CHF 3.30). Contingents are reserved until January 23rd, 2026. More information is available on the conference website: [SuN Conference 2026](#)

## Contact

*If you have any questions about the PhD-workshop, please get in touch using the contact details below.*

Pascal Stegmann

Institute of Sport Science, University of Bern

Phone: +41 31 684 83 24

Email: [pascal.stegmann@unibe.ch](mailto:pascal.stegmann@unibe.ch)

Abendessen genügend Zeit zum gegenseitigen, informellen Austausch.

## Anmeldung

Der Workshop umfasst eine Kapazität für ungefähr 25 Teilnehmende (Anmeldungen mit Präsentation im Workshop werden prioritätär behandelt). Die Anmeldung erfolgt via Conftool im Rahmen der Tagungsanmeldung. Die Anmeldung wird erst mit der Bestätigung der Tagungsanmeldung durch die Organisator:innen verbindlich.

Anmeldungen werden bis zum Ablauf der Early-Bird Anmeldefrist der Konferenz (15.02.2026) berücksichtigt. Im Anschluss werden alle angemeldeten Teilnehmenden kontaktiert und weitere Informationen zur Verfügung gestellt und eingefordert.

Die Teilnahme am Workshop ist für Teilnehmende an der Konferenz kostenlos.

Für alle Teilnehmenden besteht die Möglichkeit, in der [Jugendherberge Bern](#) (in 2er- oder 4er-Zimmer) zu übernachten. Die Kosten hierfür liegen bei CHF 88 pro Nacht (2er-Zimmer) resp. CHF 70 pro Nacht (4er-Zimmer) exkl. Kurtaxe (CHF 3.30). Kontingente sind bis zum 23. Januar 2026 reserviert. Weitere Informationen sind auf der Webseite: [SuN-Tagung 2026](#) erhältlich.

## Kontakt

*Bei Fragen zum PhD-Workshop melden Sie sich gerne bei untenstehendem Kontakt.*

Pascal Stegmann

Institut für Sportwissenschaft, Universität Bern

Tel.: +41 31 684 83 24

E-Mail: [pascal.stegmann@unibe.ch](mailto:pascal.stegmann@unibe.ch)